



Institute for Renewable Energy of Eurac Research
Institut für Erneuerbare Energie von Eurac Research
Istituto per le energie rinnovabili di Eurac Research

c/o NOI Techpark
A. Volta-Straße / Via A. Volta, 13a – 39100 Bozen/
Bolzano

T +39 0471 055 600
F +39 0471 055 699
renewable.energy@eurac.edu
www.eurac.edu

Renewable Energy
Erneuerbare Energie
Energie rinnovabili

The **Institute for Renewable Energy** of Eurac Research conducts cutting-edge applied research on how to produce energy using sustainable sources, manage energy systems and reduce energy consumption.

Das **Institut für Erneuerbare Energie** von Eurac Research betreibt innovative angewandte Forschung, um Energie aus nachhaltigen Quellen zu erzeugen, Energiesysteme zu managen und den Energieverbrauch zu senken.

L'**Istituto per le energie rinnovabili** di Eurac Research conduce ricerca applicata d'avanguardia su come produrre energia utilizzando fonti sostenibili, gestire sistemi energetici e ridurre i consumi.

Our Topics / Unsere Forschungsfelder / Le nostre tematiche



Sustainable Heating and Cooling Systems
Nachhaltige Heiz- und Kühlsysteme
Sistemi di riscaldamento e raffrescamento sostenibile



Photovoltaic Energy Systems
Photovoltaik-Systeme
Photovoltaik Systeme Sistemi fotovoltaici



Energy Efficient Buildings
Energieeffizienz von Gebäuden
Efficienza energetica degli edifici



Energy Retrofit of Historic Buildings
Energetische Sanierung historischer Gebäude
Risanamento energetico degli edifici storici



Urban and Regional Energy Systems
Urbane und regionale Energiesysteme
Sistemi energetici urbani e regionali



Eurac Research

Eurac Research is a private research centre based in Bolzano/Bozen. Our researchers come from different disciplines and from different parts of the world. Together they dedicate themselves to their work and vocation: laying the foundations for a better future.

Eurac Research ist ein privates Forschungszentrum mit Sitz in Bozen. Unsere Wissenschaftler stammen aus unterschiedlichen Fachgebieten und vielen Teilen der Welt. Gemeinsam widmen sie sich dem, was für sie Beruf und Berufung ist: Zukunft zu gestalten.

Eurac Research è un centro di ricerca privato con sede a Bolzano. I nostri ricercatori provengono da discipline diverse e da varie parti del mondo. Assieme si dedicano a ciò che per loro è lavoro e vocazione: porre le basi per un futuro migliore.

NOI Techpark

South Tyrol's technology park connects businesses, researchers and students to generate innovation in key industries that are already the region's strong suits: Alpine Technologies, Energy Efficiency, Food Technology and ICT & Automation. The research infrastructures of the park are located in South Bolzano, in an area once occupied by an aluminium factory.

Südtirols Technologiepark vernetzt Unternehmen, Forscher und Studierende, damit Innovation gedeihen kann. Im NOI Techpark konzentrieren sich Arbeit und Forschung auf technologische Innovation in den Schlüsselbranchen Alpine Technologien, Green Technologies, Food Technology und ICT & Automation. Auf dem Gelände der ehemaligen Aluminiumfabrik in Bozen Süd bietet der NOI Techpark Raum für zahlreiche Forschungsinfrastrukturen.

Il parco tecnologico dell'Alto Adige connette imprese, ricercatori e studenti per generare innovazione nei settori di eccellenza dell'economia altoatesina Alpine Technology, Green Technology, Food Technology e ICT & Automation. È situato nell'area di Bolzano Sud un tempo occupata da una fabbrica di alluminio e offre un ampio areale dedicato alle infrastrutture per la ricerca.